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55. ročník Běhu osvobození s výbornou účastí 

 

Již po pětapadesáté se potkali ve středu 17. dubna běžci a běžkyně různých věkových kategorií v tradičním 

dubnovém termínu na litickém Běhu osvobození. Nevlídné, ale typicky dubnové počasí, přivítalo závodníky 

deštěm s krupkami, aby se nakonec umoudřilo a nechalo vyniknout sportovnímu zápolení. Vše vypuklo 

nejmladšími kategoriemi, kde malí závodníci většinou netušili, proč se běží a o to větší radost ze samotného 

běhu měli. Nejpočetnější skupinou závodniků byla děvčata ve věku mladšího žactva, kde vítězka musela 

porazit svých 52 soupeřek, což je již úctyhodný výkon. Celé závodní odpoledne ukončilo nepočetné startovní 

pole dospělých na trati tří kilometrů s mnoha výhledy na Plzeňsko, ale také těžkými stoupáními a klesáními. 

Celkem si přišlo do areálů litických klubů pozemního hokeje a biatlonu zaběhat 246 sportovců, rekord v počtu 

těsně po třista však nepřekonali. "Někdy na začátku, když jsme začali tyto závody pořádat, přišlo na start 

takřka dvěstě devadesát závodníků", upřesnil počty zakladatel a stále aktivní pořadatel závodů pan Stanislav 

Benda, který předává běžcům medaile, aniž by Ti tušili, co vše o těchto závodech ví   Tomáš Levý         



 

 

 

Kuzmova glosa 
Jako zakladatel Běhu osvobození  si nesmírně vážím toho,jak si pozemkáři vzali poslední ročníky za svou 

akci, jak všichni pomáhají při organizaci tohoto závodu. 

Ještě jedna poznámka,a to k mládežnickým kategoriím: trasy tohoto běhu jsou kratší , než bývalá Litická míle. 

Každý trénovaný sportovec by ji měl zvládnout třeba by byl mezi posledními. Nejen vítězit, ale zúčastit se! 

Letošního běhu se zúčastnilo 30 mladých Litičanů, převážně pozemkářů. Není to málo? A co ostatní oddíly? 

Což si místo jednoho tréninku zaběhnout Běh osvobození? 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 


